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ATOSS Software AG: Erstklassige Geschäftsentwicklung im ersten Quartal 2020

- Umsatzerlöse wachsen um 17 Prozent
- Softwareerlöse um 9 Prozent gestiegen
- Anteil wiederkehrender Erlöse bei den Softwareerlösen auf 77 Prozent erhöht

- EBIT Marge bei rund 26 Prozent
- Ausblick für 2020 unter Berücksichtigung der geschätzten Auswirkungen der Corona-Krise
aktualisiert

München, 16. April 2020

Die ATOSS Software AG kann nach vorläufigen Zahlen auf ein weiteres Rekordergebnis im ersten
Quartal zurückblicken.
So ist es dem Münchner Spezialisten für Workforce Management auch im ersten Quartal 2020
gelungen das starke Unternehmenswachstum des Vorjahres weiter fortzusetzen. Der
Gesamtumsatz konnte deutlich um 17 Prozent auf Mio. EUR 19,8 (Vorjahr: Mio. EUR 16,9)
gesteigert werden. Die Softwareerlöse stiegen dabei um insgesamt 9 Prozent gegenüber dem
Vorjahr auf Mio. EUR 11,8 (Vorjahr: Mio. EUR 10,8) an. Hierbei erhöhte sich insbesondere durch
den Ausbau des Cloud Geschäfts der Anteil wiederkehrender Umsätze an den Softwareerlösen
gegenüber dem Vorjahresquartal sehr deutlich um 8 Prozent auf 77 Prozent (Vorjahr: 69 Prozent).
Innerhalb der Softwareumsätze verzeichneten lediglich die Umsätze mit On Premise-Lizenzen
gegenüber dem Vorjahr einen Rückgang auf Mio. EUR 2,7 (Vorjahr: Mio. EUR 3,4).
Besonders beeindruckend ist die Entwicklung der Auftragslage unter den aktuellen
Rahmenbedingungen. Während sich der Auftragsbestand bei Softwarelizenzen zum 31.03.2020 auf
Mio. EUR 11,0 (Vorjahr: Mio. EUR 5,0) mehr als verdoppelte, konnte auch die für die Steuerung
des Bereichs Cloud wesentliche Kennzahl - der Annual Recurring Revenue (kurz: ARR) zweistellig
um 78 Prozent auf Mio. EUR 9,8 (Vorjahr: Mio. EUR 5,5) gesteigert werden. Der ARR steht dabei
für die von der Gesellschaft innerhalb der nächsten 12 Monate auf Basis der zum Stichtag
laufenden monatlichen Cloud-Nutzungsgebühren generierten Umsätze.

Vor dem Hintergrund dieser überaus erfreulichen Umsatzentwicklung rechnet die Gesellschaft mit
einer erneuten deutlichen Verbesserung des operativen Ergebnisses (EBIT) gegenüber dem
Vorjahresquartal bei einer EBIT Marge von rund 26 Prozent. Weitere Details hierzu wird die
Gesellschaft am 27. April 2020 im Rahmen ihrer Q1-Quartalsmitteilung veröffentlichen.
Auf Basis der exzellenten Auftragslage zum 31.03.2020, die durch den besonders hohen
Auftragsbestand bei Softwarelizenzen und einen hohen Anteil wiederkehrender Umsätze



16.4.2020 https://cockpit.eqs.com/cgi-bin/main.ssp?fn=show_html_news_preview&ers_adhoc_news_id=1022789&enable_text=0&show_text_…

https://cockpit.eqs.com/cgi-bin/main.ssp?fn=show_html_news_preview&ers_adhoc_news_id=1022789&enable_text=0&show_text_version=0&ar… 2/4

gekennzeichnet ist, geht die Gesellschaft trotz der gegenwärtigen Situation weiterhin von einem
Gesamtumsatzziel für das Jahr 2020 von um Mio. EUR 80 (Vorjahr: Mio. EUR 71,4) aus. Hierbei
rechnet ATOSS aufgrund der wirtschaftlichen Auswirkungen der Corona-Krise mit einer
zwischenzeitlichen moderaten Eintrübung der Auftragslage in Q2, die sich in Q3 wieder verbessert
und in Q4 weitgehend normalisiert. Vor diesem Hintergrund erwartet die Gesellschaft nun eine
EBIT-Marge für das Gesamtjahr von rund 25 Prozent.
Die vollständigen Zahlen für das 1. Quartal 2020 werden am 27. April 2020 veröffentlicht.
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ATOSS Software AG: Excellent business developments in Q1 2020

- Sales revenues grow by 17 percent
- Software revenues up by 9 percent
- Recurring revenues climb to 77 percent as a share of software income

- EBIT margin stands at around 26 percent
- Outlook for 2020 updated to take the estimated effects of the corona crisis into account

Munich, April 16, 2020

Provisional figures show that ATOSS Software AG can look back on record figures for the first
quarter.
Once again, in Q1 2020, the Munich-based workforce management specialist has successfully
continued the strong business growth recorded in the previous year. Overall sales increased by a
substantial 17 percent to stand at EUR 19.8 million (previous year: EUR 16.9 million). Software
revenues were up by 9 percent in total relative to the previous year to reach EUR 11.8 million
(previous year: EUR 10.8 million). Due in particular to the development in the cloud business, the
proportion of recurring revenues rose significantly by 8 percent relative to the year before to reach
77 percent (previous year: 69 percent). Within the revenues from software, only on-premises
licenses showed a decline relative to the preceding year, slipping to EUR 2.7 million (previous
year: EUR 3.4 million).
The development in the order situation was particularly impressive under the current
circumstances. While orders on hand for software licenses more than doubled as of 31.03.2020,
reaching EUR 11.0 million (previous year: EUR 5.0 million), ATOSS recorded double-digit growth of
78 percent in Annual Recurring Revenue (ARR), the key figure that is essential in directing the
cloud business area, which climbed to EUR 9.8 million (previous year: EUR 5.5 million). ARR
represents the turnover generated by the company over the next 12 months on the basis of
current monthly cloud usage fees applicable as of the qualifying date.

In view of these highly gratifying business developments, the company again anticipates a
substantial improvement in operating profits (EBIT) over the prior year figures, with an EBIT
margin of around 26 percent. The company will publish further details on April 27, 2020 as part of
its Q1 quarterly announcement.
Based on the excellent order situation as of 31.03.2020, characterized by the particularly strong
order book for software licenses and a high share of recurring revenues, despite the current
circumstances the company keeps an overall sales target of around EUR 80 million for the year
2020 (previous year: EUR 71.4 million). Given the economic effects of the corona crisis, ATOSS
expects to see a temporary moderate deceleration in orders in Q2, which, however, should be
followed by an improvement in Q3 and a return largely to normal conditions in Q4. Against this
background, the company now anticipates a full-year EBIT margin of approx. 25 percent.

The complete figures for the 1st quarter of 2020 will be published on April 27, 2020.

 
Contact
ATOSS Software AG

Christof Leiber / Member of the Management Board
Rosenheimer Straße 141 h,
D-81671 Munich
Tel.: +49 (0) 89 4 27 71 - 0
Fax: +49 (0) 89 4 27 71 - 100
investor.relations@atoss.com

End of ad hoc announcement

16-Apr-2020 CET/CEST The DGAP Distribution Services include Regulatory Announcements,
Financial/Corporate News and Press Releases. 
Archive at www.dgap.de



16.4.2020 https://cockpit.eqs.com/cgi-bin/main.ssp?fn=show_html_news_preview&ers_adhoc_news_id=1022789&enable_text=0&show_text_…

https://cockpit.eqs.com/cgi-bin/main.ssp?fn=show_html_news_preview&ers_adhoc_news_id=1022789&enable_text=0&show_text_version=0&ar… 4/4

Language: English
Company: ATOSS Software AG

Rosenheimer Str. 141 h
81671 München
Germany

Phone: +49 (0)89 4 27 71-0
Fax: +49 (0)89 4 27 71-100
E-mail: investor.relations@atoss.com
Internet: www.atoss.com
ISIN: DE0005104400
WKN: 510440
Listed: Regulated Market in Frankfurt (Prime Standard); Regulated Unofficial Market in

Berlin, Dusseldorf, Hamburg, Munich, Stuttgart, Tradegate Exchange
EQS News ID: 1022789

 
End of Announcement DGAP News Service

1022789  16-Apr-2020 CET/CEST


